

MIGRATION

MOUVEMENTS MIGRATOIRES

Between 1870 and 1930, around 400,000 people emigrated from Finland to North America. Almost 80,000 Finns settled in Canada. The majority of Finnish immigrants came from the region of Ostrobothnia in Western Finland.

The first big wave of emigration, between 1899 and 1913, marked the height of "America Fever" when over 200,000 Finns crossed the Atlantic Ocean. The Second Wave of immigrants arrived in North America after the Finnish Civil War of 1918. Within a decade after the Finnish Civil War, another 200,000 Finns left their homeland for North America. The third significant wave of Finnish immigration occurred after the Second World War when 15,000 Finns entered Canada.

This section of articles deals with the Finnish Canadian immigrant experience.

Entre 1870 et 1930, environ 400 000 personnes ont quitté la Finlande et émigré en Amérique du Nord. Près de 80 000 Finlandais se sont établis au Canada. La majorité des immigrants finlandais étaient originaires d'Ostrobotnie, région de Finlande occidentale.

La première grande vague d'émigration, de 1899 à 1913, a marqué l'apogée de la « Fièvre de l'Amérique », avec plus de 200 000 finlandais traversant l'océan Atlantique. Les immigrants de la seconde vague sont arrivés en Amérique du Nord après la guerre civile finlandaise de 1918. Dans la décennie suivant cette guerre, quelque 200 000 Finlandais ont quitté leur patrie pour l'Amérique Du Nord. La troisième vague importante d'immigration finlandaise s'est déroulée après la Seconde Guerre mondiale, avec l'entrée au Canada de 15 000 Finlandais.

Les articles de cette section traitent de l'expérience vécue par les immigrants canadiens finlandais.